

Parent / Teacher Meeting

CE1 – English, Science & Technology, History, Geography, EMC/EVAR

Joyce JOHNSON

jjohnson@epbi.net

Welcome

My name is Joyce Johnson, and I am an American teacher from Denver, Colorado. Before joining EPBI, I taught middle school English, Science, and Math in both the United States and France. I have additional training in teaching students who speak different languages and adapting instruction to different learning styles. This is my 7th year teaching CE1 and CE2 at EPBI.

This year, English classes will take place on **Mondays and Thursdays**. Students will study English language skills (grammar, spelling, reading, and writing) as well as Science and Technology, History, Geography, and EMC in English.

In CE1, students will continue developing independence by learning to organize their materials, manage their time, and present their work neatly.

CE1 English Program

English Books

- Nelson Grammar Book 2
- Nelson Comprehension Book 2v – Reading
- Nelson Spelling Book 2

Reading Books

Students will read the following books during the year:

1. ***Little Bear*** – Else Minarik
 2. ***Mouse Soup*** – Arnold Lobel
 3. ***Frog and Toad Are Friends*** – Arnold Lobel
 4. ***Nate the Great*** – Marjorie Weinman Sharmat
 5. ***The Stinky Giant*** – Ellen Weiss
 6. ***The Tale of Peter Rabbit*** – Beatrix Potter
 7. ***25 Fun Phonics Plays for Beginning Readers*** – Pamela Chanko
-

Topic Lessons

Science and Technology, History, and Geography will rotate every three weeks. EMC/EVAR will be taught throughout the year.

Science and Technology Topics include:

- Rocks and soil
- Plants and their functions
- Animals and their habitats
- Day and night cycles

History Topics include:

- Family trees
- Calendar skills
- Telling time and measuring time
- Home and school life: then and now

Geography Topics include:

- Town life and countryside life
- Seaside life and mountain life
- Maps and globes
- Protecting the environment in our town

Spelling

Every Monday, students will begin a new spelling unit with **10 vocabulary words**. They will learn the spelling and meaning of each word using images and activities.

An audio recording of the weekly words will be available on Google Classroom.

The spelling test will take place every **Thursday**.

Grammar and Topic Reviews

Each week, students will receive:

- An English Lesson Summary
- A Topic Lesson Summary

Every three weeks, students will have an assessment covering the English and Topic lessons.

Citizenship Education (EMC & EVAR)

Students will have a 15-minute EMC lesson each day. Topics include:

- Respect for others
- Rules and responsibilities
- Emotions
- Living together in society

An EMC assessment will take place each trimester.

Once per term, students will also receive a lesson in EVAR (emotional and social relationship education).

Class Theme 2026–2027

This year, the CE1 class will complete a cross-curricular project based on the theme:

Fairy Tales, Myths and Legends

Homework

Students should write their homework assignments in their agenda. They need their agenda everyday, for English and French days.

Material Organization

Some books will remain at school. Students should bring the following materials in their backpack:

- **White File / Transparent Binder:** contains Lesson Summaries
 - **Orange Notebook:** contains spelling and grammar activities
 - **Pink Notebook:** contains topics and reading work
 - **Orange Folder:** contains tests to be reviewed at home and returned to school
-

Google Classroom

We use an on-line classroom called Google Classroom in CE1. This includes worksheets, videos, PowerPoints and audio files. I also post photos and videos of the class during the year. After accepting the Google Classroom invitation, parents can access their child's CE1 classroom. It is important not to lose your password. If you lose the password please call the school secretary.

Materials are organized into:

- Classwork
 - Homework
-

Absences

If your child is absent, they are responsible for completing missed work. Assignments will be posted on Google Classroom under classwork.

Students who are present on Thursday will take the weekly spelling test.

Snacks

Snacks are eaten during the morning and afternoon recess. The school's new snack policy asks that children bring only:

- Fruit
 - Applesauce
 - Cut vegetables
 - Dried fruit
 - Unsalted nuts
-

Birthdays

Birthday treats are welcome with advance notice.

Please remember to provide:

- A knife (if needed)
- Napkins
- Paper cups if bringing juice (carbonated drinks are not allowed)

Muffins, cupcakes, cookies, or doughnuts are preferred because they are easier and quicker to distribute. This ensures that the children have more time to play.

Candy

No candy or sweets at school please. Candy cannot be distributed in school.

Birthday Invitations

Please distribute party invitations before or after school, not on school grounds. This helps avoid disappointment for children who may not be invited. Please don't bring party bags or other presents to school either.

Toys

Toys are not allowed at school.

A Final Note

I am honored to be your child's teacher this year and look forward to helping them grow, learn, and reach their full potential.

By working together, we can create a successful and rewarding school year.

If you have any questions, please feel free to contact me at:

jjohnson@epbi.net

Have a wonderful school year!

Joyce JOHNSON 😊

Réunion Parents / Enseignante

CE1 – Anglais, Sciences et Technologie, Histoire, Géographie, EMC/EVAR

Joyce JOHNSON

jjohnson@epbi.net

Bienvenue

Je m'appelle Joyce Johnson et je suis une enseignante américaine originaire de Denver, Colorado. Avant de rejoindre l'EPBI, j'ai enseigné l'anglais, les sciences et les mathématiques au collège, aux États-Unis ainsi qu'en France. J'ai également suivi des formations complémentaires pour accompagner les élèves qui apprennent une langue étrangère et pour adapter mon enseignement aux différents styles d'apprentissage.

C'est ma **7e année d'enseignement en CE1 et CE2 à l'EPBI.**

Cette année, les cours d'anglais auront lieu **les lundis et les jeudis**. Les élèves travailleront les compétences linguistiques en anglais (grammaire, orthographe, lecture et écriture), ainsi que les Sciences et Technologie, l'Histoire, la Géographie et l'EMC en anglais.

En CE1, les élèves continueront à développer leur autonomie en apprenant à organiser leur matériel, gérer leur temps et présenter un travail soigné.

Programme d'anglais CE1

Livres d'anglais

- **Nelson Grammar Book 2** – Grammaire
- **Nelson Comprehension Book 2** – Compréhension écrite / Lecture
- **Nelson Spelling Book 2** – Orthographe

Livres de lecture

Les élèves liront les livres suivants au cours de l'année :

1. *Little Bear* – Else Minarik
2. *Mouse Soup* – Arnold Lobel
3. *Frog and Toad Are Friends* – Arnold Lobel
4. *Nate the Great* – Marjorie Weinman Sharmat
5. *The Stinky Giant* – Ellen Weiss
6. *The Tale of Peter Rabbit* – Beatrix Potter
7. *25 Fun Phonics Plays for Beginning Readers* – Pamela Chanko

Leçons thématiques

Les Sciences et Technologie, l'Histoire et la Géographie seront étudiées en alternance toutes les **trois semaines**.

L'EMC/EVAR sera enseigné tout au long de l'année.

Sciences et Technologie

Les thèmes abordés seront :

- Les roches et les sols
- Les plantes et leurs fonctions
- Les animaux et leurs habitats
- Les cycles du jour et de la nuit

Histoire

Les thèmes abordés seront :

- L'arbre généalogique
- Le calendrier
- Lire l'heure et mesurer le temps
- La vie à la maison et à l'école : autrefois et aujourd'hui

Géographie

Les thèmes abordés seront :

- La vie en ville et la vie à la campagne
- La vie au bord de la mer et la vie à la montagne
- Les cartes et les globes
- La protection de l'environnement dans notre ville

Orthographe

Chaque lundi, les élèves commenceront une nouvelle leçon d'orthographe avec **10 mots de vocabulaire**.

Ils apprendront l'orthographe et le sens des mots grâce à des images et différentes activités.

Un enregistrement audio des mots de la semaine sera disponible sur Google Classroom.

La dictée d'orthographe aura lieu chaque **jeudi**.

Révisions de grammaire et des thèmes

Chaque semaine, les élèves recevront :

- Un résumé de la leçon d'anglais
- Un résumé de la leçon thématique

Toutes les trois semaines, les élèves auront une évaluation portant sur les leçons d'anglais et les thèmes étudiés.

Enseignement moral et civique (EMC & EVAR)

Les élèves auront une séance d'**EMC de 15 minutes chaque jour**.

Les thèmes abordés incluront :

- Le respect des autres
- Les règles et les responsabilités
- Les émotions
- Vivre ensemble dans la société

Une évaluation d'EMC aura lieu chaque trimestre.

Une fois par période, les élèves participeront également à une séance d'**EVAR (éducation à la vie affective et relationnelle)**.

Thème de classe 2026–2027

Cette année, la classe de CE1 réalisera un projet transversal autour du thème :

Contes, mythes et légendes

Devoirs

Les élèves doivent noter leurs devoirs dans leur agenda.

Ils doivent avoir leur agenda **tous les jours**, aussi bien les jours d'anglais que les jours de français.

Organisation du matériel

Certains livres resteront en classe. Les élèves doivent avoir dans leur cartable :

- **Classeur transparente** : contient les résumés des leçons
 - **Cahier orange** : contient les activités d'orthographe et de grammaire
 - **Cahier rose** : contient les thèmes et le travail de lecture
 - **Chemise orange** : contient les évaluations à revoir à la maison et à rapporter ensuite à l'école
-

Google Classroom

En CE1, nous utilisons une plateforme en ligne appelée **Google Classroom**. Elle contient les fiches de travail, vidéos, présentations PowerPoint et fichiers audio.

Je publierai également des photos et vidéos de la classe au cours de l'année.

Après avoir accepté l'invitation Google Classroom, les parents pourront accéder à la classe CE1 de leur enfant.

Il est important de conserver votre mot de passe. En cas de perte du mot de passe, merci de contacter le secrétariat de l'école.

Les documents sont organisés dans les rubriques :

- **Travail en classe (Classwork)**
 - **Devoirs (Homework)**
-

Absences

En cas d'absence, les élèves doivent rattraper le travail manqué. Les activités seront disponibles sur Google Classroom dans la rubrique **Travail en classe**.

Les élèves présents le jeudi passeront la dictée hebdomadaire.

Goûters

Les goûters sont pris pendant les récréations du matin et de l'après-midi.

Selon la nouvelle politique de l'école, les enfants peuvent uniquement apporter :

- Des fruits
- De la compote
- Des légumes coupés
- Des fruits secs
- Des fruits à coque non salés

Anniversaires

Les goûters d'anniversaire sont les bienvenus avec une information préalable.

Merci de prévoir :

- Un couteau si nécessaire
- Des serviettes
- Des gobelets en papier si vous apportez du jus (les boissons gazeuses ne sont pas autorisées)

Les **muffins, cupcakes, biscuits ou donuts** sont préférés car ils sont plus faciles et rapides à distribuer. Cela permet aux enfants d'avoir davantage de temps pour jouer.

Bonbons

Les bonbons sont interdits à l'école et ne peuvent pas être distribués.

Invitations d'anniversaire

Merci de distribuer les invitations avant ou après l'école, et non dans l'enceinte de l'école. Cela permet d'éviter de décevoir les enfants qui ne seraient pas invités.

Pas de cadeaux ni de sacs d'anniversaire !

Jouets

Les jouets ne sont pas autorisés à l'école.

Un dernier mot

Je suis honorée d'être l'enseignante de votre enfant cette année et je me réjouis de l'accompagner afin qu'il puisse progresser, apprendre et développer tout son potentiel.

En travaillant ensemble, nous pouvons faire de cette année scolaire une année réussie et enrichissante.

Si vous avez des questions, n'hésitez pas à me contacter :

jjohnson@epbi.net

Je vous souhaite une excellente année scolaire !

Joyce JOHNSON 😊

